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Mødeleder: Anne 
Referent: Pia 
 
Deltagere: Deltagere: Anne Harrits (Eske 3. Lauge 6.), Brian Lassen (Emilie 7. Tobias 9.), Britta 
Lyager Degn (Mattias 9.), Christian Tveen Hansen (Benjamin 1), Jakob Bek-Thomsen (4. 7.) 
Katrine Amalie Eriksen (Eskil 3.), Rasmus Stampe Rasmussen (repræsentant for medarbejdere), 
Stine Helding Rand (Alberte 0. Oliver 1), Katrine Ørgaard Briand Hansen (forældre på skolen, men 
sidder som repræsentant for medarbejdere), Pia Hutters (pædagogisk leder), Lars Lykkegaard 
(skoleleder)  
 
Dagsorden 

 Beskrivelse 
1. Dagsorden 

 
Rammer for mødet  
 

2. Elevrådet Forpersonskabet for det nyvalgte elevråd præsenterer sig for 
skolebestyrelsen.  

• Bahaa 8.b (forperson) og Lauge 6.x (næstforperson), 
 
Fremlæggelse af elevrådets fokuspunkter og årshjul: 

• Elevrådet har været ude og spørge på alle årgange ifht 
ønsker. Ønskerne er skrevet på plakat. Plakaten ligger 
sidst i referatet 

• Lars opfordrer Lauge og Bahaa til at de drøfter i 
elevrådet, hvilke ønsker de synes er de vigtigste, som SB 
kan tage stilling til deres ønsker. 

• SB ønsker at elevrådet skal være med til at drøfte nye 
initiativer i løbet af skoleåret. At elevrådet skal hjælpe SB 
med at lave Beder Skole til en god skole.  

• Elevrådet skal også på banen, hvis vi skal lave en ny 
festival. 

SB vil særligt støtte eller synes det er en god ide at elevrådet har 
fokus på: 
Rene toiletter; kursus, oprydning 

• At der er aktivitetsmuligheder i pauserne 

• Hvad kan I selv gøre noget ved, hvad skal I have hjælp til 
og hvad koster penge? 

• Der er nogle ønsker, der handler om adfærd og nogle der 
koster penge – opfordre elevrådet til at gruppere deres 
ønsker 

• Der er elevrådsrepræsentanter der skal til møde med 
Danske Skoleelever i næste uge og får et grundkursus om 
elevråd 

• Undervisningsrepræsentantuddannelse til en elev fra 
elevrådet. 

 
Dialog om årets samarbejdet mellem elevrådet og 
skolebestyrelsen  
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3. Orientering fra 
skoleledelsen 
 
Formål: 
Kort orientering om 
aktuelle områder. 
Ikke plads til 
diskussion. (Punkter 
der kræver mere, 
sættes på et 
kommende møde) 
 

Økonomi 

• Forventet regnskab skal indsendes 3 gange om året. 
Beder skole har en meget sund økonomi – både i SFO 
(ca. 200.000) og undervisningen (ca. 500.000) ser det 
bedre ud end forventet. 

• Dog en usikkerhed ifht energiforbruget. 
Gennemsnitsprisen på el kender vi og da varmepriser 
ikke stiger i Aarhus Kommune, kan en nedsætning af 
varmen med et par grader, faktisk give et overskud. 
Christian er behjælpelig med beregninger. 

• Timebudgettet holder både i sfo og undervisning 

• Der kom nyt regnskabssystem/konteringsplan for et par 
år siden og derfor svært at lave sammenligninger over 
mange år. 

• Lars ønsker at bruge midlerne på flere medarbejdere og 
SB bifalder dette.  

• Drøftelse af på hvilken baggrund vi ansætter nye 
medarbejdere: På nuværende tidspunkt har vi de 
lovpligtige medarbejder, så det vi kan, er at ansætte ind i 
c0-teaching, vejledning mm. Strukturelt skal det være 
med henblik på blivende stillinger.  

• Ideer: uddannelse til talentvejledere (højtbegavede) 

• Ønsker kan sendes til Lars  
 
Den Grønne Festival 

• Beder Skole skal sammen med 6 andre skoler drive en 
grøn festival, som også er åben for DOKK1 brugere. Det 
politiske niveau giver det stor bevågenhed 

 
Medarbejdere 

• En ansat har fået nyt arbejde pr. 1. oktober og der er 
allerede ansat en ny pr. 1. november. 

• En ny medarbejder er ansat til elev med behov for 
personlighjælper 

• En ansat og skolen er enige om at ophøre ansættelsen 
efter prøveperioden. 

• En medarbejder er langtidssygemeldt 

• Der skal laves en rokade i S-afdelingen, da det er 
påkrævet. 

• Samtaler på mandag ifht 2 ledige stillinger i S-afdelingen 
 
Kantinetilbagemelding 

• Prisstigninger i kantinen er drøftet med Gitte. 

• Der afventes nyt betalingssystem, så børnene får et 
betalingskort de skal bruge i kantinen. Når 
betalingssystemet er på plads, laves der nogle 
prisjusteringer. 
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Kantinegården 

• BMI synes også det er en fed ide og vi søger ekstramidler 
sammen med BMI hos Rockwoolfonden 

 
Infomøde kommende skolestartere: 

• Informationsmøde 26. oktober kl. 16.30-18.30 

• Anne, Jakob deltager gerne 
 
Pædagogisk lørdag d. 1. oktober: 

• Louise Klinge med forumteater 

• Deltagere: Beder Skole, Beder-Malling dagtilbud og 
Malling skole deltager med repræsentanter, Opgang-til-
opgang fra Gellerup,  

• Tilbagemelding til Lars hvis medlemmer af SB ønsker at 
deltage 

 
4. Beslutninger/ 

Kvalificeringer af 
beslutninger og evt. 
beslutninger om 
videre processer 
 
Formål: 
Punktet skal munde 
ud i konkrete 
anbefalinger fra 
skolebestyrelsen og i 
eventuelle 
handlingsplaner og 
nedsættelse af 
arbejdsgrupper fra 
skolebestyrelsen. 
Det er afsat tid til 
kvalificering 
 

Læringssamtalen 

• Kvalitetssamtaler er afløst af mindre tilsyn og det er 
læringssamtalen:  konsulenter fra BU, skoleledelsen, BU-
chef. 

• Temaet i den nuværende 2 års kadence er ”Eleven som 
aktør” 

• Fremadrettet deltager der repræsentanter fra SB fra 
efteråret 23 (afslutning af kadence) og foråret 24 (opstart 
af ny kadence) 

Trafikkampagne og opfølgning på skolevejsanalysen 

• Nikolaj har udarbejdet notat ”Trafikvaneundersøgelse 
Beder Skole”, som er vedhæftet som bilag.  

• Sikkerhed eller vaner – hvad er på spil hos forældre i 
Beder Skole? 

• Skal vi lave kampagne, motivere, nudge, gå-bussen kan 
genoptages – hvad kan vi skabe sammen? 

• Det er skolens ønske, at alle børn skal være 
selvtransporterende  

• Hænge skolevej plakaten op på skolen, i brugsen mm.  
Aftaler: 

• De 5 gode råd” sendes til alle forældre via aula 

• Britta undersøger mulighederne hos Liv ifht til en 
eventuel undersøgelse blandt forældre kunne være 
muligt med spørgsmålene: 1. klassetrin – 2. hvordan 
kommer dit barn i skole 3. Hvorfor kommer dit barn i 
skole på den måde? Brita melder tilbage hvis vi skal 
udsende til forældrene 

 
Principgennemgang :Hvilke principper sætter vi på hvilke 
møder? Skole-hjem-princip/opfølgning. Alle principper læses, 
drøftes, opdateres eller droppes i løbet af dette skoleår: 
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• Jakob og Brian kigger principper igennem og forholder 
sig til hvilke der skal drøftes. Husk elevrådet havde 
indspark til principper 

Socialt arrangement, hvornår skal vi gøre det? 

• Kathrine og Anne tager opgaven 
Henvendelser fra pastoratet 

• SB ønsker at Lars sørger for, at der ikke uddeles fra 
pastoratet, BMI mm. som kommer i elevernes tasker – 
sådanne materialer skal på Aula  

Specialklasseelever med til Berlin 

• For første gang skal elever fra S-klassen med på 9. 
klassernes tur til Berlin.  

 
5. Eventyrlig Festival Opsamling på Beder Skoles festival.  

Forældreperspektiver: 

• Mega-fedt og fantastisk arrangement.  

• Gerne om foråret - 0.kl var tidligt ifht. at sove ude.  

• Gerne at forældre sendes hjem tidligere ifht. børn der 
skal sove her.  

• Dejligt at forældre kunne være her i lang tid, der var liv 
mange steder/over alt på skolen. 

• Kæmpe tryghed for eleverne, at det er på skolen 

• Kæmpe opbakning fra lærerne 

• Overveje om forældre skal hjælpe mere en anden gang 

• Det presser lidt nogle forældre, at skolen var lukket 
fredag, Tydeligere kommunikation ifht at skolen var 
lukket 

• Godt koncept for elever i specialklasserne, da det er på 
skolen, specialklasseeleverne havde en kæmpe succes og 
eleverne voksede den dag, Specialklasseafdelingen blev 
cool 

 
Forbedringer til næste gang:  

• Informationsniveauet (skolen var lukket, pakkelister, 
skal vi selv stå for telte mm.)  

• Sende informationer som besked på aula og ikke som 
opslag 

• Aftensmaden  

• Ekstra info til 0. kl. forældrene 

• Kommunikationen fra personalet til forældrene 
 
Medarbejderperspektiv (Katrine/Rasmus) 

• Indskolingen var enige om at lukket festen kl. 19 og det 
var en god beslutning 

• Fantastisk dag,  

• Maden var ikke det store hit, men fyldte ikke så meget 

• Hvis ville hjem og sove, var det helt ok 
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• Mere fokus på sammenhængene mellem årgangene 
næste gang, Musikken skal stoppe kl. 19,  

• Fedt for bedsteforældre 

• Været med helt fra idefasen 

• Udskolingen vil gerne have enten festival eller skolefest  
 
Elevperspektiv (Katrine/ Rasmus) 

• For eleverne var den alternative undervisning i ugen 
givende 

 
Efter indlæggene har SB følgende perspektiver: 

• Kan vi gøre mere for at få ”naboerne”/hele byen med 
næste gang 

• Der er et ønske fra SB, at skole afvikler et stort 
fællesskabsskabende arrangement igen.  

   
6. Ordet er frit 

 
Formål: 
At alle medlemmer 
har mulighed for i 
gensidig forståelse 
af skolens bedste at 
orientere om evt. 
henvendelser eller 
andet af relevans 
for den samlede 
bestyrelse eller for 
skolen 

• Stine kommer med nogle eksemplarer af ”On-line med 
Anders And” – de afleveres på kontoret 

• Der er ikke ledige pladser i SB, men vi mangler 
suppleanter 

• Hjemmesiden: Nest på Beder Skole skal opdateres + 
tjekke op på hvad der linkes til 

• Hjemmesiden: Der mangler info om specialklasser. Britta 
vil gerne bidrage til teksterne  

• I forbindelse med dødsfald er det altid Lars der i dialog 
med pårørende og personale afklarer, hvordan skolen 
agerer.  

 

7. Det kommunale 
budgetforslag 
 
Formål: 
Lang orientering 
om punkter og vores 
muligheder for at 
påvirke budgettet. 
Eventuelt af 
nedsættelse af 
arbejdsgruppe. 

Borgmesterens budgetforlig dikterer store besparelser i Børn & 
Unge. I aften forventes det, at Byrådet bliver enige om et budget 
for Aarhus Kommune. 
 

• Anne kommer med forslag til, hvordan skolebestyrelsen 
strategisk kan tilgå fx høring om de bebudede 
besparelser. 

• 39 skolebestyrelser gik sammen om et læserbrev.  

• Der er ønske om at skolebestyrelserne sammen 
udarbejder høringssvar, når kataloget med besparelser 
kommer i høring 

• Det forventes at besparelsen i MBU er ca. 110 millioner. 

• Skolelederforeningen har afsendt forslag til besparelser 

• Principper for spareforslag: se slides 9  
 
Lars giver et indblik i, hvordan det forventes, Beder Skole bliver 
ramt af besparelserne, og hvordan det vil påvirke vores lokale 
proces for budgetlægning. 
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Efterfølgende dialog i bestyrelsen. 

• Vigtigt at SB er klar, hvis der kommer forslag til 
besparelser, som strider imod Beder Skoles værdier. 
Eksempelvis hvis der peges på noget omkring Nest.  

• Rasmus og Katrine tæt på deres fagforeninger. Ken og Fie 
ifht BUPL, Lars og Anne er opmærksomme i de 
sammenhænge de deltager i  

 
8. Punkter til 

kommende møder 
 
Formål: 
Hvad skal 
prioriteres på det 
kommende møde 
 

• Lige køn leger bedst 

• Kommunikation om Nest 

• 2-3 delt skole 

• Mobiltelefoner i udskolingen 

• Er der en tendens til at forældre fra udskolingen søger 
andre skoletilbud? Er der data vi kan tage udgangspunkt 
i?  

• Normstormerne  

• Kommunikation: Årshjul, hjemmesideopdatering, Den 
gode historie 

• Skoleværing: orientering om eventuelle udfordringer 
med elever, der har svært ved at møde op på skolen og 
arbejdet med at hjælpe dem tilbage i fællesskabet 

• UU-vejledere: Orientering om konceptet og indblik i 
muligheder og udfordringer heri 

• Nye temaer?? 
 
Næste møde: 

• Orientering om økonomi 

• Tilbagemelding fra læringssamtale 

• Tilbageløb fra Social udvalg 

• Tilbageløb fra trafikudvalget 

• Skoleværing 

• UU-vejledere  
 
Mødet i november med SFO-forældreråd og SB:  

• Mobiler og digitaldannelse. oplæg om digitaldannelse v. 
Signe  

9. Eventuelt 
Opsamling på 
tidligere punkter 
 
Formål: Hvad 
mangler vi at 
afslutte fra dagens 
møde? 
 

Personalets dag onsdag d. 5. oktober: rundstykker i 10 pausen  
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